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Commissieoverzicht Redactioneel

Lieve Veefokkers,

Daar is ie weer! De nieuwe Koeieletters, vers van de pers. Met de meest 
beperkende corona maatregelen opgeheven, dagen die langer worden 
en de winter achter de rug, kunnen ook wij weer helemaal losgaan! 
We hebben weer veel om naar vooruit te kijken: vele feestjes, WOB’s, 
RVB’s, de BLE, de nieuwe poging van de BiLE en uiteraard fysieke lez-
ingen!
 Genoeg leuks om dus om de volgende Koeieletters mee te vullen, 
maar eerst hebben we deze fantastische editie voor jullie klaar. Net 
zoals vorig jaar heeft iedereen mee kunnen doen met de 
fotowedstrijd, en zie het resultaat van de beste foto op de voorkant! 
Ook kun je deze keer lekker puzzelen over bestuursleden, locaties en 
drankjes in de (best lastige) cluedo. En uiteraard zijn alle nieuwtjes uit 
de veesector weer voor je op een rijtje gezet, leer je een lenteachtig 
stamppotje maken, en lees je alles over een nieuw masteronderzoek. 
Ook hebben we dit keer in de Veefokker zoekt na de vele mannen eens 
een van onze eigen redactieleden in de spot gezet!
benieuwd geworden? Wacht niet langer en blader snel door!

Liefs, en veel leesplezier toegewenst, 
Namens de redactiecommissie, Kirsten 
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Voorzitterswoord

Beste Veefokkers,

Ondanks dat er nog steeds vele besmettingen per dag zijn, lijkt de tijd van 
corona maatregelen achter ons te liggen. We kunnen weer volop naar leuke 
lezingen, gezellig een borreltje doen op de WOB en bijkletsen in de kamer! Wat 
hebben we dat gemist. Ook kan er af en toe weer een mooie fuif georganiseerd 
worden. Denk bijvoorbeeld aan de themabekendmaking van de 
lustrumcommissie. Van zo’n feest zou je spontaan kippenvel krijgen! Bij mij 
lopen bij de gedachte aan het lustrum de rillingen al over mijn rug! 
Verder staan er de komende tijd ook nog vele mooie evenementen op het 
programma. RE cursussen, RVB’s en rond de tijd van het uitkomen van deze 
koeieletters de BBB lezing. En het hoogtepunt natuurlijk, de BLE naar Zuid-
Duitsland! Na twee jaar zonder deze reis kan het bijna niet anders dan een groot 
succes worden. 
Genoeg zaken dus om het over te hebben in kamer, onder het genot van een 
sterke bak koffi  e of een lekker koppie thee. Kom vooral na/tussen de lessen 
door langs voor de ‘gezelligheid op de bank’. De ‘serieuze masterstudenten’ zijn 
misschien afschrikwekkend en lijken misschien eng, maar eigenlijk kun je er best 
prima mee lachen ;)

Met VEEterinaire groet,

Kasper Wetterauw
h.t. Voorzitter



Voorzitterswoord

Wij hebben
leuke banen in 
de veterinaire 

branche
voor jou!

flexvet.nl/vacatures

Flexvet B.V.
Bouwstraat 5
7483 PE Haaksbergen

+31 (0)53-572 55 48
info@fl exvet.nl
www.fl exvet.nl
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Dierennieuws 

Jaja er is weer nieuws bij de dieren! Bij 
de varkens zijn beide dieren drachtig. 
Yoni is uitgerekend op 11 mei en 
Rianneke op 20 mei. Hopelijk komen 
hier weer mooie biggetjes uit die nog 
meer lijken op raszuivere Berkshire-
varkens. Eerst waren er een beetje 
zorgen of deze kleinere varkens zich 
wel staande konden houden in de 
dragende zeugenstal, maar ondertus-
sen jagen ze menig groter varken de 
stuipen op het lijf. Deze toppers laten 
niet met zich sollen!

Bij de schapen hebben we een kleine 
tegenvaller te verwerken gehad. Oreo 
was niet drachtig geworden en is af-
gevoerd. De overige schapen zijn wel 
allemaal drachtig, maar het lammeren 
laat nog even op zich wachten. Ze zitten 
allemaal in de laatste groep, die waar-
schijnlijk rond eind maart/begin april af 
lammert. Wellicht zijn ze er tegen het 
verschijnen van deze koeieletters al wel!

Bij de koeien is koe 33 nog niet weer 
tochtig gezien, dus misschien is ze 
drachtig. Binnenkort wordt ze gescand 
en weten we meer. Saartje heeft de 
overstap van de schapenstal naar de 
koeienstal gemaakt. Ze staat zich nu 
lekker vol te vreten bij de andere 
pinken. Ga vooral eens langs bij onze 
verenigingsdieren om zelf te kijken hoe 
de zaken ervoor staan.

Door: Kasper Wetterauw
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Casuïstiekuurtje 

Casuïstiekuurtje: Kalf met een 
dikke navel
Tijdens dit casuïstiekuurtje op 20 
januari kwam Johan Mol ons vertel-
len over een interessante casus. Het 
betrof een kalfj e dat 14 dagen oud 
was en plotseling niet meer wilde 
drinken. Het kalfj e had een licht ver-
hoogde temperatuur en ademhal-
ing. Ook had hij een verdikte rechter 
carpus die warm, pijnlijk en moeilijk 
te buigen was. 
Samen met Johan dachten we na 
over de DDx. Het zou bijvoorbeeld 
periartritis of artritis kunnen zijn. Het 
leek erop dat de carpus symmetrisch 
verdikt was, dus we gingen toch voor 
artritis. De eerste keus behandeling 
was procaïne penicilline, ook werd er 
een pijnstiller toegediend. Gelukkig 
sloeg de behandeling aan en wilde 
het beestje uiteindelijk weer drink-
en.

Wat kon nu de oorzaak zijn van zo’n 
verdikte carpus? De oorzaak was om-
phalitis, iets wat vaak ook veel andere 
kwalen veroorzaakt bij pasgeboren kalv-
eren, zoals diarree. Het is daarom erg 
belangrijk dat de navel na de geboorte 
goed ontsmet wordt met jodiumtinc-
tuur. Ook een schone omgeving voor 
het kalf en een goede biestopname zijn 
belangrijk om omphalitis te voorkomen. 
Zo zie je maar weer dat je met preven-
tieve maatregelen een heleboel kan 
voorkomen. Tot slot liet Johan ons aan 
de hand van foto’s zien hoe een navel-
operatie eruit ziet en hoe je te werk 
moet gaan om alles zo goed mogelijk 
te laten verlopen. Erg interessant om te 
zien hoe je eerst het kalf verdooft, dan 
de buik wast en scheert, de buik open 
snijdt om de ontsteking te verwijder-
en en tenslotte alles weer netjes dicht 
hecht. Kortom, dit was een hele leuke 
en interessante avond waar we weer 
veel van geleerd hebben!

Door: Daniëlle van de Mheen 
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Rantsoen

Exotisch stamppotje 
Recept voor een gemiddeld bo-
erengezin van 6 personen

Ingrediënten
2.5 kg aardappels
500 g andijvie
1 grote paprika
1 knolselderij
300 gram spekjes
2 eetlepels roomkaas
Zoveel rookworst als dat je nog zin in 
hebt

Schil de aardappels en de knolselderij. 
Snijd vervolgens de knolselderij in 
kleine blokjes. Kook de aardappels 
en knolselderij gaar in een pan met 
water (en een beetje zout). Snijd de 
paprika in blokjes en verhit ondertus-
sen een klontje boter in een pan. Bak 
hierin eerst even de spekjes en voeg 
vervolgens de paprika toe. Bak dit 
samen gaar.
Kook ook de rookworst ondertussen 
in wat water en leg deze klaar.
Als de aardappels en knolselderij gaar 
zijn, kun je deze afgieten. Voeg de 
spekjes, paprika en andijvie toe, doe 
er minimaal 2 eetlepels roomkaas 
bij en een beetje peper en stamp het 
goed door elkaar. Verdeel de rook-
worst, geef iedereen een fl ink bord 
vol, en smullen maar!

Lekker met Dekker 



Rantsoen

Advertentie Zorgaccountants 
hele pagina

 

  
 

Accountancy en advies 

Wij zijn de financiële experts voor de medische beroepen. Van dierenarts tot arts, specialist, 

tandarts, orthodontist, fysiotherapeut en apotheker. Onze organisatie werkt landelijk vanuit 

3 vestigingen. Wij bieden meer dan de traditionele dienstverlening. Persoonlijke aandacht en 

financieel advies op maat maakt deel uit van onze filosofie. Natuurlijk gaat het daarbij om 

accountancy en fiscaal advies maar ook andere zaken die van belang zijn voor uw 

praktijkvoering en uw persoonlijke situatie. 

 
Uw partner 

U kunt op ons rekenen als sparringpartner of adviseur voor al uw financiële zaken, maar ook 

in bijzondere situaties. Dankzij onze kennis en ervaring staan we u ook bij in de  minder 

alledaagse momenten van uw carrière. Zoals bij overnames, terugtreden/pensionering en 

zelfs conflicten. 

 
Contact 

Indien u vragen heeft of geïnteresseerd bent in onze dienstverlening dan kunt u contact met 

ons opnemen. Ons telefoonnummer is 088 – 10 20 800. www.dezorgaccountants.nl 

 

De ZorgAccountants, daar wordt u beter van! 
 

 
Vestiging Arnhem 
Velperweg 79 

Vestiging Bilthoven 
Soestdijkseweg Zuid 179 

 Vestiging Groningen 
 Hereplein 6 

6824 HH Arnhem 3721 AB Bilthoven 9711 GA Groningen 
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Op de markt

Wetenschappers ontwikkelen algoritme dat geknor omzet in emoties
Met het algoritme dat is ontwikkeld door Deense onderzoekers, worden geluiden 
die varkens maken ontcijferd tot gemoedstoestanden. Met kunstmatige intelligen-
tie kunnen de signalen van de varkens worden ingedeeld in categorieën, om een 
beeld te geven van de fysieke en mentale gezondheid van de dieren. (14 maa ‘22)

Eieren (scharrel, wit) per 100 stuks:  € 8,03
Vleeskuikens (per kg):    € 1,18 - € 1,20

Goede hoop op vogelgriepvaccin in 2023
Vectorvaccins die in verschillende andere landen worden gebruikt lijken 
goed te werken, omdat deze ook kunnen worden toegepast in het 
broedei of eendagskuiken. Als het bewezen wordt dat het vaccin ver-
spreiding en ziekteverschijnselen tegen gaan, is het goede hoop dat er in 
2023 een vaccin op de markt komt. (4 maa ‘22)

Melkprijs (per 100kg)
Aware gangbaar:    € 46,73
Aware biologisch:    € 58,72
FrieslandCampina gangbaar:  € 46,50
FrieslandCampina biologisch:  € 54,25
DOC:      € 49,63

Fosfaatrechten: 
€146,00 per kilo
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Op de markt

Slachtschapen en lammeren
Rammen boven 25kg:  € 160,00-€ 167,50
Ooien boven 20 kg:   € 130,00 -€ 145,00
Slachtschaap 1e kwaliteit:  € 165,00 - €175,00

Fors minder vangletsels bij pluimvee uit Nederland
Uit cijfers van de NVWA blijkt dat het aantal overtredingen op het gebied 
van vangletsel bij pluimvee afk omstig uit Nederlands in vier jaar van 27 
naar 4 procent is gedaald. Bij dieren aangevoerd uit het buitenland is het 
vangletsel niet gedaald. Het streven van de NVWA is om naar een 
vangletsel richting 0 te gaan om dierenwelzijn te verbeteren. (1 maa ‘22)

Adresgegevens PAS-melders staan openbaar
De bedrijfsadresgegevens zijn door de minister van Natuur en Stikstof neergezet 
op rijksoverheid.nl. Voorafgaand was hier veel kritiek op. De milieuorganisatie 
MOB vroeg eerder de vorige Landbouwminister al dit te doen, maar dit werd 
geweigerd. De Raad van State heeft echter geoordeeld dat het kabinet verplicht 
is bekend te maken wie deze PAS-melders zijn. Volgens de wet vanaf 2015 mocht 
men een melding maken over de stikstofuitstoot die het bedrijf bedroeg, in plaats 
van een vergunning aan te vragen. Deze wet werd echter 2019 ingetrokken, waar-
door vele bedrijven nu geen geldige vergunning hebben. (11 feb ‘22)

RDA onderzoekt eff ect klimaatverandering op dierenwelzijn
Het gevolg van klimaatverandering is in Nederland duidelijk te zien aan ex-
treme weersomstandigheden. Om de klimaatverandering tegen te gaan, 
worden maatregelen genomen zoals emissiearme stallen of windmolens. 
Mogelijk wordt hierdoor ook het dierenwelzijn aangetast. Daardoor werkt 
de Raad van Dieraangelegenheden (RDA) aan een zienswijze over wat het 
eff ect van klimaatverandering op dierenwelzijn van zowel gehouden als 
wilde dieren. (8 maa ‘22)

Op de markt
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Vleesvarkens (per kg)
Compaxo:   €1,38
Nord West:   €1,75
Van Rooi Meat:  €1,39
Vion:    €1,82

Varkens die minder eiwit eten, stoten minder ammoniak uit
Dit concludeerde onderzoekers van Wageningen University en 
Research. Er is een vermindering van tot wel 31% minder ammoni-
akuitstoot is bereiken als varkens voer krijgen met een lager eiwit-
gehalte. Volgens de hypothese zou zowel een lager eiwitgehalte als 
toevoegen zuur een lagere ammoniakemissie moeten geven. Enkel 
zuur toevoegen geeft een klein eff ect, maar beide maatregelen 
samen kan tot een extra verlaging leiden. (16 feb ‘22)

Onderzoek rol dubbelkoe bij natuurinclusieve landbouw
Het project ‘Dubbeldoel Natuurlijk” van de WUR doet onderzoek naar onderlinge 
relaties tussen bedrijfskenmerken, rundveeras, dierprestaties, biodiversiteit en 
verdienmodellen op melkveebedrijven met een duurzame bedrijfsvoering. (21 feb 
‘22)

Prijsverloop ooien boven de 20 kg
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Theorieavond schapen verlossen

Dinsdagavond 18 januari stond 
de jaarlijkse theorieavond voor 
het schapen verlossen weer op de 
agenda. In eerste instantie zou de 
cursus geheel online plaatsvinden, 
maar ’s middags kwam er toch 
groen licht om fysiek bij elkaar te 
komen in de collegezaal. Door dit 
late bericht barstte de zaal niet uit 
zijn voegen, maar in de totale hy-
bride omgeving was er toch animo 
van zo’n 70 man om wat te leren 
over de verloskunsten van Peter 
Vos. De bak aan ervaring en altijd 
mooie quotes van Peter maakte 
het voor iedereen weer tot een su-
per voorbereiding op het komende 
lammerseizoen. Onder toeziend 
oog en luisterend oor van kritisch 
ervaringsdeskundige dhr. B. Bok-
kers passeerden de hormonale cy-

clus, de voorbereiding op het lam-
meren, alle mogelijke liggingen en 
complicaties de revue en ook aan 
de nazorg van het lam is natuurlijk 
gedacht. Voor de jongere jaars een 
mooie inleiding op de mooiste (en 
drukste) periode in het veterinaire 
jaar en voor de oudere jaars fi jn om 
alles nog is op een rijtje te krijgen. 
Tijd om alle theoretische kennis in 
de praktijk te gaan brengen wat 
met alle take home messages van 
Peter in het achterhoofd zeker 
goed moet gaan komen. Iedereen 
die de avond bezocht heeft zal met 
het volste vertrouwen en Peter zijn 
imitatie van de pseudo ligging van 
Johne op het netvlies de lammer-
en gezond en wel ter wereld gaan 
brengen.

Door: Matthieu van Vuuren 
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Rundveebeoordelen 1 februari

Dinsdagavond 1 februari mochten 
we weer! Met een gezellige groep 
van 15 veefokkers reden we naar 
de “Heihoeve” te Giessenburg, op 
een half uurtje afstand van Utre-
cht. Dit melkveebedrijf is in 1970 
opgericht en wordt nu gerund door 
familie De Groot. Op dit moment 
melken ze 285 koeien in een 32 
stands carrousel. De stal voor de 
melkkoeien is gebouwd in 2010. 
Verder hebben ze ook 160 stuks 
jongvee, deze zijn gehuisvest in de 
oude melkkoeienstal. Addy Moree 
kwam als inspecteur vanuit CRV 
om ons wat fi jne kneepjes van het 
rundveebeoordelen bij te brengen. 
We begonnen zoals gewoonlijk 
met 1 oudere koe samen uitpunt-
en, waarna we de volgende koe op 
eigen houtje mochten beoordelen. 

Vervolgens werden er 4 mooie 
vaarzen voor ons op een rij gezet, 
die we op volgorde mochten zet-
ten. Dit vonden we allemaal erg 
lastig, maar gelukkig bleken het 
alle 4 beste vaarzen te zijn die niet 
heel veel voor elkaar onder deden.
Na het beoordelen werd nog een 
bedrijfsbezoek aan de avond vast 
geplakt. We hebben onder andere 
de grote torensilo’s, de voerro-
bot en bijbehorende voerkeuken 
gezien. Ook de huisvesting van 
kalfj es tot aan oudste pinken werd 
bekeken. Als afsluiter hebben we 
nog nagepraat onder het genot 
van wat biertjes op een mooie 
plek, namelijk boven de voergang 
(zie foto). Al met al een geslaagde 
avond en heel leuk om eindelijk 
weer op excursie te mogen!

Door: Carmen Brummelhuis 
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Rundveebeoordelen 1 februari

werd de wol verzameld en kon je 
met de volgende beginnen. We 
werkten in groepjes van 2 mensen 
per schaap, dus je kon onderling 
afwisselen. Nadat we klaar waren 
met het eerste schaap was er een 
pauze met koffi  e en sûkerbôle. Na 
de pauze gingen we verder met 
schaap no. 2. Nadat we die klaar 
hadden waren ondertussen ook 
alle andere schapen geschoren en 
was het tijd om alles op te ruimen. 
Al met al een hele leuke en leer-
zame ervaring! Dus als je de kans 
krijgt zeker een keertje doen! 

Op 11 en 12 januari werden de 
eerste schapen op de Tolakker 
geschoren. Ik mocht komen helpen 
op 12 januari. We verzamelden om 
18:45 bij schapenstal, overall en 
laarzen aan en toen de stal in. In de 
stal stond een kudde schapen klaar, 
waarvan een deel de avond ervoor 
al was geschoren. In de stal werden 
kleden over het stro heen gelegd en 
werden de scheerapparaten klaar 
gelegd. Eerst werd voorgedaan hoe 
je een schaap scheert. En daarna 
was het onze beurt. Je begint door 
het schaap op zijn kont te zetten. 
En dan begin je met het scheren 
van de buik, hierbij moet je uitki-
jken bij de uiers en ervoor zorgen 
dat er geen plooien in de huid zijn. 
Daarna ga je verder vanaf de nek, 
hierbij scheer je rondom de nek 
kaal. Hierbij moet je letten op de 
oksel, hier moet je heel voorzichtig 
zijn. Daarna leg je het schaap op 
haar zij en scheer je haar verder 
naar achter toe, let hierbij op de 
staart. Dan de andere zij. Daarna  

Schapen scheren
Door: Marjolein Kruider 
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Excursie HyCare
Door: Ellen van Soest, Rianne Kok, 

Met 10 man sterk sprongen we op 
een mooie dinsdagmiddag in de 
auto voor een mooie roadtrip
naar het prachtige Bladel. We 
werden we met een bakje koffi  e 
ontvangen op het nieuwe kantoor 
van The Schippers Group te Hap-
ert. Mart Smolders (projectleider 
HyCare) en Stefan Verhoeven 
(Director HyCare Poultry) vertelden 
ons hoe het bedrijf is ontstaan en 
vervolgens hun visie. Het begon 
in 1966 met meneer Schipper die 
met een bus het benodigde ger-
eedschap naar de boer bracht en 
inmiddels is het familiebedrijf actief 
over de hele wereld en heeft ruim 
450 mensen in dienst. De bedoe-
ling van HyCare is zeker niet een 
steriele omgeving te creëren, maar 
ze richten zich op het verbeteren 
van hygiëne in de veehouderij, en 
daarmee op preventie. ‘Vaccinatie 
is nodig om dat er ergens anders 
iets faalt’, was een prikkelende leus 
die ons deed nadenken. Vervolgens 
werden we rondgeleid in het prach-
tige hypermoderne nieuwe pand 
met allemaal coole technische 
snufj es. Zo kregen we een reclame-
fi lmpje van Schippers te zien in een 
soort mini-bioscoop met gordijnen 

die automatisch dicht gingen. We 
kregen onder andere de bedrijfsfi lm 
te zien, die duidelijk erg internatio-
naal gericht is over eiwit vraag in de 
wereld en antibiotica resistentie. 
HyCare is dus een programma waar 
een veehouder zich bij kan aanslu-
iten. Dit houdt in dat er een coach 
aan het bedrijf gebonden wordt 
die maandelijks meekijkt/meet op 
het betreff ende bedrijf en bekijkt 
hoe de hygiëne geoptimaliseerd 
kan worden. De motivatie van de 
veehouder is essentieel om het 
concept tot een succes te maken. 
Ook heeft HyCare grotere eff ecten 
op bedrijven van grotere omvang: 
hygiëne speelt daar immers een 
grotere rol dan op kleine bedrijven 
waar de infectiedruk niet zo hoog 
is. Na het praatje en gebouwrondle-
iding splitsten we ons op om de 
bedrijven te gaan bekijken.
Wij zijn op het melkveebedrijf 
geweest. Daar werden wij rondge-
leid door de super enthousiaste 
Henry die goed kon uitleggen wat 
voor goeds HyCare aan het bedrijf 
dat hij leidt heeft gebracht. Bij de 
koeien was een mooi voorbeeld de 
doorloopmat die voor de robot kan 
worden gelegd i.p.v. een klauwbad. 
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Excursie HyCare
Door: Carmen Brummelhuis

Als de koe er op gaat staan 
worden de klauwen gereinigd en 
verzorgt of ontsmet. Ook prob-
eren ze op natuurlijk mogelijke 
wijzen ongewenste diertjes buiten 
de deur te houden, door onder 
andere fi jne steentjes en schelpjes 
om de stal te leggen waar ratten 
en muizen liever niet over heen 
lopen.
Ellen van Soest en Rianne Kok

Ik ging mee naar proefb edrijf “de 
Raamloop”, een eindje verderop in
Bladel. Hier werden zowel ge-
speende biggen als vleesvarkens 
gehouden, die te bekijken waren 
via ramen in de stal. 

Daarnaast werden er verschillende 
punten van hygiëne/preventie uit-
gelicht, bijvoorbeeld de coating: 
het werd duidelijk dat water (bi-
jvoorbeeld bij schoonspuiten) op 
gewoon beton veel achterblijft in 
de poriën, en dat je dan dus nooit 
de stallen goed schoon krijgt. 
Hiervoor gebruikt Schippers een 
coating; dit oppervlak is veel beter 
te reinigen. Ook schoon drinkwa-
ter is erg belangrijk, en vaak niet 
vanzelfsprekend.  
Carmen Brummelhuis
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Op de pluimveelocatie op een paar 
kilometer afstand van het kantoor 
worden reguliere vleeskuikens
gehouden in 2 verschillende stallen. 
De rechterstal heet ‘Yesterday’ (geen 
HyCare) en de linkerstal
‘Tomorrow’ (HyCare). Tussen de 
stallen in bevindt zich een experience 
centre met zichtkuilen waarin je van 
achter een raam de verschillende 
stallen van binnen kunt bekijken. Het 
zichtbare verschil was de coating van 
de vloeren en muren. Verschillende 
pijlers kwamen aan bod: verschillende 
kleuren kleding, schoeisel, 

maar ook materiaal voor elke speci-
fi eke stal, het belang van de gecoate 
vloer, een adequate ongedierte be-
strijding, kwaliteit van drinkwater en 
ondersteuning via drinkwater vooraf-
gaand aan stressmomenten zoals 
voerveranderingen. Natuurlijk mocht 
het juist gebruiken van de desinfectie 
middelen niet ontbreken. 
Sarah Boomaerts 

Natuurlijk werd deze geslaagde dag  
gezellig afgesloten met een macxcur-
sie!

Door: Sarah Boomaerts
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Op woensdag 26 januari was het 
weer tijd voor het veterinair café! 
Natuurlijk hadden we allemaal 
gehoopt op een real life experience, 
maar helaas was ook deze versie on-
line. Gelukkig kregen we een heerlijk 
borrelpakket voor thuis mee, dus het 
heeft de pret niet kunnen drukken. 
De avond werd geleid door Frans 
Meulders, clustervoorzitter 
landbouwhuisdieren van de KNMvD, 
en stond in het thema van “jezelf 
moeten bewijzen als jonge diere-
narts”. Een onderwerp waar 3 jonge 
praktiserende dierenartsen ons va-
nalles over konden vertellen. Willem 
Frieling, rundveedierenarts bij dierge-
neeskundig centrum midden-salland 
vertelde dat je met een oude Mazda 
Demio uit 1999 niet herkend wordt 
als dierenarts en heeft inmiddels 
een dikke volvo voor de deur staan. 
Soms kom je spannende situaties 
tegen en wordt je verteld dat je een 
keizersnede mag doen bij een klant 
die zojuist is overgestapt naar jullie 
praktijk vanwege slechte ervaringen. 
Nou dan moet je maar even onder 
druk presteren. Gewoon je werk doen 
en de boer de zweet druppels van je 
hoofd laten vegen, komt goed! 
Sanne de Vries, rundveedierenarts bij 
dier & arts Leeuwarden vertelde ons 
dat je ook een goede dierenarts kunt 
worden als je vrouw en klein bent. 

Soms moet je dan gewoon even slim 
zijn en een krukje pakken. Dan wordt 
er misschien even gelachen, maar 
als je dan je werk goed kan doen is 
dat fi jn voor jou en de boer ook weer 
tevreden! Wees ook gewoon vooral 
jezelf en geef het aan wanneer je de 
omgang en werkwijze niet fi jn vind. 
Eerlijkheid duurt het langst. Simon 
Blokhuis, pluimveedierenarts bij Ad 
Vee rijdt in een bus van de praktijk 
en als je dan naar de pluimveehouder 
gaat zet je de auto de eerste keer 
wel eens op de verkeerde plek. Dat 
moet je dan maar net even weten en 
de volgende keer sta je in 1x goed. 
Grappig is dat je soms bij mensen 
thuis staat de douchen, ook weer 
een aparte ervaring. Hij heeft geen 
diensten en is vaak optijd thuis. Hij 
heeft direct contact met de klant wat 
betekend dat er veel gebeld moet 
worden, maar er wordt ook lekker 
veel koffi  e gedronken. Nog een tip: 
pas op voor de struikeldraadjes in de 
stal… We hebben deze avond weer 
een mooie indruk gekregen over de 
start van je carrière als praktiserend 
dierenarts. De minder leuke dingen, 
de lastig dingen, maar vooral ook de 
leuke dingen. Doe alles met verstand 
en vraag een collega als je het even 
niet weet, zo wordt je elke dag weer 
een stukje wijzer. Het veterinair café 
was weer helemaal geslaagd!

Veterinair café 
Door: Monique de Ruiter
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Boerenbloed 
Door: Tijmen Oude Groeniger

Hoi Veefokkers!

Ik ben Tijmen Oude Groeniger en 
tweedejaars diergeneeskundestu-
dent. Deze keer mag ik een stukje 
schrijven voor boerenbloed! Mijn 
ouders hebben een schapenbedrijf 
in Bennekom met 520 Veluws hei-
deschaapooien. Mijn vader doet 
samen met een medewerker en 
stagiairs het schapenwerk en mijn 
moeder doet de lamsvleesver-
koop, wolvilten, evenementen en 
de bedrijfsadministratie. Ikzelf 
help vaak in het weekend mee en 
ik doe doordeweeks in de lam-
mertijd ook nog 2 avondshifts. Wij 
hebben de schapen voornamelijk 
voor natuurbegrazing. Wij worden 
ingehuurd door natuurorganisa-
ties, zoals het Utrechts Landschap 
en Staatsbosbeheer, om heide en 
schraal grasland open te houden 

zodat het landschap en de biodiver-
siteit die daarbij hoort behouden 
blijft. Dit doen we van mei tot en 
met november, met 2 kuddes van 
elk ongeveer 250 schapen. Overdag 
worden de kuddes gehoed met de 
honden, daar hebben we 5 border 
collies voor. ’s Nachts staan de 
schapen in een verplaatsbare 
afrastering. In de winter staan de 
schapen bij melkveehouders op de 
wei. De boeren zijn blij dat het gras 
mooi kort de lente in gaat en wij 
hebben dan voer voor onze schapen. 
Alleen de drachtige schapen komen  
in de lammertijd op stal, de guste 
ooien en jaarlingen blijven buiten.
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Boerenbloed 

Dit jaar lammeren er 365 ooien af 
van half februari tot half maart. De 
eenlingen gaan zo snel mogelijk 
weer naar buiten. De tweelingen 
blijven binnen tot de lammeren 
gespeend kunnen worden, wat met 
ongeveer 8 weken gebeurt. De ram-
lammeren verkopen we aan iemand 
die ze vervolgens op de wei afmest. 
Een deel van de ooilammeren wordt 
als fokdieren verkocht aan andere 
begrazingsbedrijven. We laten elk 
jaar zelf ongeveer 40 ramlammeren 
slachten voor lamsvleesverkoop aan 
eigen klanten, lokale boerderijwinkels 
en op de markt. We houden zelf 
ongeveer 100 tot 120 ooilammeren 
aan voor verjonging. 

De oudere ooien die niet meer 
geschikt zijn voor de fok laten we 
verwerken tot stoofvlees.
Wij hebben zelf geen grond in 
bezit, dus wij kopen al ons voer 
aan. Wij hebben zelf dus ook bijna 
geen machines. Alleen een trekker 
uit 1979 om de balen binnen te 
kunnen zetten. De schapen krijgen 
op stal kuilgras, brok en haver. We 
hebben de eenlingen en 
tweelingen in aparte hokken 
staan, zodat we de tweelingen 
meer brok en haver kunnen 
voeren.

Tot ziens!
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Lezing moderne opfok gelten

Dinsdagavond 22 februari hebben 
we een interessante lezing gehad 
over de moderne opfok van gelten 
door Romy Hendricks. Romy is 
sinds een paar jaar werkzaam als 
Junior Global Feed Specialist bij 
Topigs Norsvin. Ze heeft ons eerst 
verteld over een van hun pro-
ducten, de TN70 zeugen. Hierbij 
ging zij vooral in op enkele punt-
en waarin de TN70 zeug sterk is. 
Daarbij heeft ze ons in een uurtje 
meegenomen in onder andere hun 
programma voor de voeding, man-
agement en reproductie die bij de 
opfok van deze gelten komt kijken. 
De verschillende momenten in de 
fases waarin een gelt zich bevin-
dt (van zelf big zijn, tot de eerste 
worp) zijn hierbij eerst toegelicht.  

Kritieke punten bij het selecteren 
van nieuwe opfokgelten werden ook 
aangehaald: Welke big selecteer 
je om een nieuwe gelt te worden? 
Daarna heeft Romy ons verteld 
over de 5 voeders die ze bij Topigs 
Norsvin aanraden, waarbij de juiste 
voeding al begint voordat de nieuwe 
gelten geboren zijn. De invloed van 
deze verschillende voeders werd ook 
besproken, zoals bijvoorbeeld het 
verschil tussen het toepassen van 
een hoog-laag-hoog voerschema 
tijdens de dracht of een oplopend 
voerschema. 

De lezing werd afgesloten met een 
leuke interactieve quiz, waarbij hard 
werd gestreden voor de biggetjes 
van Katja. 

Door: Nidia Suijkerbuijk
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“Het lukt niet” - M. Nabuurs
“Harder!” I. van Klaveren 

“Zo’n pak met een staart” - 
M. Lieftink over een 

JACQUET

“Ik weet 99 procent zeker dat ik geen Ice krijg” - 
L. Braam 

(even later)
“Toch genaaid door die 1%” - L. Braam

BoerenbabbelsBoerenbabbels

“De worst kan nooit groot genoeg zijn” 
- E.J.L. Linssen

“Dan kun je een paard 
worden!!” - M. van der Wal

BoerenbabbelsBoerenbabbelsBoerenbabbels



Boerenbabbels
“Ik vind die dingen dóódeng!’

- K. Wetterauw over een melkmachine

“Ik wil een melkboer, maar ik ben 
lactoseintolerant. Soms wil je gewoon iets wat 

slecht voor je is.” - C.J. Timmerman

“Witte lijnen in longen bij patho 
zijn fi brine of coke!” - A. Roordink

“Hij lacht lief, maar ik heb er niks aan” - R. Kok

“Ik ben thuis en fi ets is nog heel. 
Wel een paar gangsters gezien” 

- A.A. Roordink

“Heeft iemand zo’n toren tussen zijn benen?” 
- N. van Bentem
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Leven van een varkensdierenarts

Op donderdagavond 10 maart 
kwam Leon Reijmer ons wat vertel-
len over het leven als een varkens-
dierenarts. Dit deed hij niet alleen, 
maar samen met zijn collega Tom 
Verbrugge. Beide zijn werkzaam bij 
De Oosthof Dierenartsen. Na een 
korte kennismaking en een cursus 
“Boerse zinnen in het dialect” Kon 
de lezing dan ook echt beginnen. 
Tom begon met een mooie casus 
over geboortediarree binnen meer-
dere tomen op 1 afdeling. Volgens 
de werknemers en eigenaar van het 
bedrijf zat het management perfect 
in elkaar, maar na het ophangen 
van wat camera’s bleek dit toch 
niet helemaal zo te zijn. De zeugen 
waren niet goed ingeënt tegen 
PRRS, waardoor er uiteindelijk  
geboorte diarree ontstond bij de 
biggen. Dit werd door de bewe-
gingen tussen de hokken door de 
werknemers snel verspreid over de 
gehele afdeling. 

Casus 2, verteld door Leon, ging 
over een zeugenbedrijf met vroeg-
geboortes en doodgeboortes. Na 
het inspecteren van de door Leon 
gemaakte foto’s kwamen we tot 
de conclusie dat dit een ziekte 
moest zijn die zorgde voor sterfte 
in de baarmoeder, maar wel in een 
langzaam tempo, dit vanwege het 
grote verschil van de ongeboren 
vruchten. Dit is een bekend ziekte-
beeld van Parvo. Aan het eind van 
de avond was er nog voldoende tijd 
om de warmtecamera (en de hier-
mee gemaakte pracht plaatjes) van 
Leon nog eventjes te bekijken. Leon 
vertelde ons hoe hij deze warmte 
camera ook tijdens zijn werk nog 
wel eens kan gebruiken, bijvoor-
beeld om te kijken hoe warm het 
onder de warmtelamp is, ideaal ding 
dus. Al met al was dit een gezellige 
avond, die voor iedereen met wat 
minder varkens kennis toch heel 
leuk en leerzaam was.

Door: Mayke Timmerman
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Na een zeer geslaagd Luco Themabekendmakingsfeest sta je weer in de klin-
iek. Tijdens de nabeschouwing van deze avond met je studiegenoten komen 
jullie tot de conclusie dat er toch wel een klein gat in jullie geheugen zit (die 
goudgele rakkers waren misschien toch iets té lekker). Want; welk bestuurslid 
heeft nou welk drankje genuttigd? En waar dronken ze dit op? Gelukkig weet 
iedereen nog wel iets en hoeven jullie niet helemaal in het donker te tasten. 
Om de brakke dag door te komen besluiten jullie alles wat jullie nog weten op 
tafel te gooien en zo uit te puzzelen welk bestuurslid op welke locatie welk 
drankje op dronk gisteravond. Het schema hiernaast kunnen jullie daar mooi 
voor gebruiken! Jullie weten nog dat: 

1. De voorzitter niet aan het gerstenat ging, maar het drankje wel nuttigde in 
Andro.
2. Timotheus en Saartje beide bezoek kregen van een vrouwelijk bestuurslid.
3. Het bestuurslid dat zin had in pils dit de collegezaal in smokkelde. 
4. De cocktail genuttigd werd op de tolakker. 
5. De thee voor de verandering eens niet in andro, en ook niet door de secretaris 
of vice-penningmeester, gedronken werd.
6. De ICE-fl es in de kamer getrokken werd. Het blijkt dat de vice-penningmeester 
of de penningmeester de ongelukkige was.
7. Meneer de vice-voorzitter geen zin had om zijn drankje in Andro op te drinken. 
8. De secretaris wel zin had in of een wijntje of een heleboel shotjes. 
9. De collegezaal bezocht werd door een tweedejaars student, net als Saartje!
10. Ergens op de tolakker meer dan 1 drankje genuttigd werd. 

Cluedo
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Cluedo
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Afgestudeerd ...
Met Lenneke Heerts

In deze rubriek laten we elke editie 
een pas afgestudeerde dierenarts en  
aan het woord. We vroegen hen hoe 
de eerste periode is bevallen.

De pas afgestudeerde dierenarts:

De tijd vliegt wanneer je het naar je zin 
hebt en zo ook mijn eerste jaar werken 
als dierenarts. Sinds vorig jaar janu-
ari werk ik bij Dierenkliniek Hellen-
doorn-Nijverdal waar we in totaal met 
14 dierenartsen zijn: 4 voor de land-
bouwhuisdieren, 5 voor de paarden 
en 5 gezelschapsdierenartsen. Laat 
ik voorop stellen dat het op sommige 
momenten niet altijd even leuk was. 
De eerste zieke koeien waarbij je, na-
dat je je gestelde diagnose en therapie 
hebt verteld, over je schouder kijkt 
voor een bevestigend knikje of een 
aanvulling van de dierenarts en erach-
ter komt dat er niemand staat. Oh ja 
ik ben nu zelf de dierenarts. De eerste 
keer dienst waarbij je angstvallig om 
de tien minuten op je telefoon kijkt of 
die nog wel werkt. De eerste slag in de 
baarmoeder waarbij je kreunend en 
steunend probeert hem eruit te draa-
ien, helaas moet toegeven dat het je 
niet gaat lukken, je je collega belt die 
hem er in 5 minuten uitkrijgt en je een 
soort walk of shame naar je auto doet 
onder toeziend oog van de veehouder.

Sidenote: nooit bang zijn om je 
collega’s te bellen, liever een keer te 
vaak dan te weinig! Mijn collega heeft 
ook wel eens op het erf gestaan toen 
ik de slag er net zelf uit had, dan zijn 
ze alleen maar trots op je. Een na-
chtelijke verlossing met een slag in de 
baarmoeder, die je er na veel moeite 
eindelijk uit hebt om er vervolgens 
achter te komen dat het kalf te groot 
is. De veehouder je niet gelooft, want 
ja je bent ‘de jonge dierenarts’. Je dus 
middenin de nacht je collega erbij belt 
die hetzelfde constateert. We vervol-
gens een keizersnede uitvoeren, het 
kalf 2 dagen later overlijdt en de koe 
5 dagen erna. Je kan ze niet allemaal 
redden. En het feit dat niemand je 
vertelt dat je de eerste maanden dat je 
aan het werk bent elke avond om half 
9 uitgeput je bed in duikt. Maar mijn 
punt is, we maken het allemaal mee! 
Het belangrijkste is dat ondanks dat 
je als dierenarts minder leuke dingen 
meemaakt, je je vooral moet focussen 
op alle leuke dingen die je meemaakt! 
Mijn eerste keizersnede bij een 
schaap, het weekend dat er zo’n me-
ters dik pak sneeuw lag dat mijn caddy 
meerdere keren bijna uit de sneeuw 
getrokken had moeten worden, maar 
je er vervolgens drie springlevende 
lammetjes uithaalt.
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Afgestudeerd ...
Met Lenneke Heerts

... en dan?

En de veehouders allemaal harts-
tikke blij zijn dat je überhaupt goed 
overgekomen bent dat je overspoeld 
wordt met warme koffi  e/thee en 
iets lekkers. De eerste keer dat je 
je mede jonge (paarden)dierenarts 
helpt met een verlossing bij een ezel, 
er een heel schattig levend ezeltje 
uitkomt en je de dag erna twee mega 
grote bossen bloemen krijgt van de 
eigenaren. De eerste keer dat je een 
bedrijfsbezoek mag overnemen van 
je baas en de veehouder zegt dat 
je wel vaker mag komen. Die keer 
dat een veehouder al een half uur 
kreunend en steunend een slag eruit 
probeert te draaien en jij hem er in 
5 minuten uitdraait.Wanneer je een 
fl es koffi  elikeur krijgt van eigenaren 
omdat je hun zieke alpaca hebt 
gered. Een kalf dat jouw naam krijgt 
omdat je haar met een keizersnede 
ter wereld hebt gebracht. 

Een hard bloedende wond die je met 
een heel kunstwerk eindelijk weet 
te stoppen. De eerste kameel die je 
levend op de wereld zet. Je eerste 
lebmaagoperaties, verlossingen en 
keizersnedes waarbij de koeien na 
een paar dagen weer vrolijk herkau-
wend rondlopen en de kalfj es spring-
levend in hun boxjes staan. En de 
dagen dat je heerlijk rondtourt door 
de omgeving terwijl het lentezonnet-
je schijnt. De jonge dierenarts zal ik 
voorlopig nog wel even blijven, maar 
ervaring doe je alleen maar op door 
te doen en gelukkig met hele leuke 
veehouders en collega’s die 24/7 
voor je klaar staan komt dit helemaal 
goed. En voor jullie als studenten, 
er is altijd nog een plekje vrij in mijn 
caddy om lekker mee te touren. 

VEEterinaire groet, 
Lenneke Heerts
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Lieve allemaal,

Het is superfi jn om te zien dat jullie 
hier allemaal zijn. Wij hebben er 
echt enorm naar uitgekeken om 
eindelijk samen te kunnen dansen 
en biertjes te drinken. Maar dat is 
nog niet het mooiste deel van de 
avond, want na het 19 weken voor 
ons te hebben moeten houden is 
het moment eindelijk daar. Wat 
begon als een toevallige “oh is dat 
niet wat dan”, is volledig uitgew-
erkt en uitgedacht tot, wat wij 
denken, een betoverund thema om 
een absoluut spektakel omheen 
te gaan bouwen. Een schitterunde 
week ter ere van de 35e  verjaardag 
van onze vereniging, V.V.F.C. “De 
Uithof”. Maar de afgelopen vijf jaar, 
waren niet zomaar vijf jaar en daar 
kunnen we niet zomaar aan voorbij 
gaan. Na een farmidabele start na 
het 6e lustrum gingen we met volle 
vaars vooruit, maar na een ruim 
jaar ontstond er een alarmerunde 
situatie die wij alleen maar ken-
nen van de AI, we werden opge-
hokt, van elkaar gescheiden en we 
konden niet meer met z’n allen fi et-
send op zoek naar mooie koeien, er 
was geen koffi  e meer in de kamer 

en er waren zeker geen feestjes 
meer. En toch staan we hier weer 
met z’n allen, afgestudeerd en 
studerend. Dit geeft blijk van koe-
iekracht. Het lustrum linken aan dit 
virus, misschien moesten we dat 
wel doen. Was er krachtvoer voor 
nodig om te zorgen dat we weer 
een ongeëveenaarde vereniging 
zouden zijn. Alle eerste- en tweede-
jaars eens laten zien hoe een opge-
fokte groep veefokkers eruit ziet en 
wat voor kracht daaruit voorkomt. 
Wie wij als vereniging zijn en hoe 
we zorgen dat we zo veel mogelijk 
mensen betrekken bij de prachtige 
sector van de landbouwhuisdieren, 
want zij zullen degenen zijn die 
moeten zorgen dat ook het volgen-
de lustrum weer fokking vet zal 
worden. En die sector heeft het niet 
makkelijk, krijgt veel nieuwe rege-
lgeving opgelegd en is onderhevig 
aan een onafgebroken stroom aan 
kritiek. Daarbij lijkt men eraan 
voorbij te gaan hoeveel liefde er 
voor de dieren, het milieu en het 
algehele proces is en wat een boer-
enkracht er nodig is om toch iedere 
dag weer door te gaan. Iedere top-
per afk omstig of verbonden aan de 
landbouwhuisdieren heeft een

Lustrum bekendmakingsspeech
Door: Pascale Algra 
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Lustrum bekendmakingsspeech

hart voor de zaak, een boerund 
hart zou je het kunnen noemen. 
En dat hart, dat klopt gewoon 
door, net zoals het hart dat wij 
hebben voor onze vereniging. 
Want ook al hebben we twee jaar 
bijna stilgestaan, we staan hier 
weer met z’n allen en de verenig-
ing is er misschien zelfs wel sterker 
van geworden. Zoals jullie 
misschien hebben gehoord 
hebben wij verschillende thema’s 
voorbij laten komen en overwo-
gen, waarvan ieder zijn eigen 
sterke en zwakke punten had. Toch 
was er een ding wat in al onze 
hoofden naar voren kwam als we 
dachten aan de 

landbouwhuisdieren en als we 
dachten aan de vereniging en dat 
is het gevoel wat er leeft onder 
ons allemaal, het gevoel wat we er 
allemaal van krijgen en nu ook weer 
het gevoel wat wij krijgen als we zo 
tegenover jullie staan. Een gevoel 
wat je moet koesteren. Het is bijna 
een sensatie te noemen, een 
sensatie van iets groots, wat wij 
jullie hopen te gaan geven op 7 t/m 
11 februari 2023. Een sensatie waar 
je absoluut KIPPENVEL van krijgt.

Een veterinair, een veterinair, een 
veefokker, een veefokker 
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Lustrum themabekendmakingsfeest
Door: Annabel Boomaerts

Op woensdag 2 maart was het tijd 
voor de themabekendmaking van 
de 7e lustrumcommissie!!! 
We hadden hier heel lang naar 
uitgekeken en waren super enthou-
siast dat we het thema eindelijk 
ook met jullie konden delen. Va-
naf 21uur gingen de deuren open 
en al gauw werd het een gezellig 
kippenhok in de Poema. Na een 
uurtje was het zo ver en begon 
Pascale met haar speech, waarna 
de vorige LuCo de touwtjes van het 
spandoek doorknipte. Een moment 
waar wij als commissie ontzettende 
KIPPENVEL van kregen :) Om dit 
eindelijk met jullie te mogen delen 
was geweldig en daar moest op 
gedronken worden! 

Tot in de late uurtjes werd er, na 
een lange tijd, weer gedanst en de 
beste dansmoves waren weer van 
de partEI. Door de lekkere hitjes 
van onze Brabantse DJ bleef de 
sfeer er goed in en was het nog 
lang gezellig. De volgende dag 
voelden we ons kiplekker, vooral 
Bart, en waren we met een groot 
deel van jullie weer zo fris als een 
hoentje present in de kamer voor 
een lekker stukje taart. We hopen 
jullie allemaal weer terug te zien op 
onze volgende pre-lustrumactivi-
teiten en natuurlijk op het lustrum 
zelf in februari 2023!!
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Lustrum themabekendmakingsfeest

Lieve Veefokkers, 

Eindelijk is het weer zover, een 
fysieke innovatiebeurs! Na een 
succesvolle online editie van vorig 
jaar is het op 31 mei aanstaande 
weer tijd om de bedrijven fysiek 
de hand te kunnen schudden. 
Voor sommigen van jullie zal ‘de 
beurs’ wellicht nog een onbekend 
begrip zijn & dus leggen wij het 
graag even uit. Op dit jaarlijks 
terugkerende evenement zullen 
er verschillende bedrijven uit de 
landbouwhuisdierensector hun in-
novatieve product aan de dierge-
neeskundestudent tonen. Dit jaar 
zullen onder andere CRV, Nedap & 
Intra Care aanwezig zijn. 

Dit is hét moment om als aan-
staand dierenarts in contact te 
komen met andere erfb etreders, 
want nadat alle bedrijven een ko-
rte presentatie hebben gegeven, 
is er op de aansluitende beursvlo-
er de mogelijkheid om laagdrem-
pelig met de vertegenwoordigers 
in gesprek (of discussie ;)) te gaan. 
Ook is er voor iedereen een diner 
beschikbaar, zullen we op de 
beurs de tap tevoorschijn halen en 
is er een baravond bij de Solleysel. 
Deze leerzame middag/avond 
is ook nog helemaal gratis! Dus 
houd 31 mei vrij in je agenda, we 
zien jullie graag!

Beursaankondiging
Door: Frouke Attema 



Product en bestelinformatie: 
NML health B.V., Weesp | Tel: 0294 455 666 | Fax: 0294 - 430830

THE NATURAL POWER OF HONEY

Product en bestelinformatie: 

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje

• Verkrijgbaar in verpakkingen van 10g, 30g en 180g
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Veefokker zoekt ...

In deze rubriek stelt een van ons 
Veefokkers zich aan eenieder voor die 
geïnteresseerd is. We zullen wat meer 
over hem/haar te weten te komen en 
bovenal, waar ze naar op zoek zijn! 
Herken je jezelf in waar naar gezocht 
wordt en denk je; dit is wat voor mij? 
Mail dan naar 
koeieletters2@gmail.com!

Naam: Linda Vreeswijk
Leeftijd: 22 jaar
Startjaar: 2018
Fokdoel: Als ik echt zou moeten kiezen 
donker haar en krullen
Hobby’s: Voetballen, paardrijden, 
lezen, wandelen
Favo voer: Lasagne 
Vroege vogel of avondmens: Dan toch 
wel een vroege vogel...ik ben best wel 
slecht in uitslapen en voel me dan direct 
nutteloos...alsof ik mijn halve dag al 
verspild heb. 
Welke superkracht zou je willen heb-
ben?: Mezelf teleporteren naar fi lm- en 
boekwerelden naar keuze.
IHOSKA’S: Ik lust geen bier....(alleen als 
ik heel erg dronken ben hahaha).
Als je de laatste persoon op aarde zou 
zijn: Zou ik toch bij alle avonturen die ik 
zou kunnen beleven mijn vrienden missen
Slechte gewoonte: Ik kan soms wat 
pusherig zijn als ik mensen in mijn ent-
housiasme ergens voor over probeer te 
halen.
Favoriete shotje: Alles wat maar zoete 

meuk is.
Als ik kon tijdreizen?: Zou ik heel veel 
verschillende jaren bezoeken in het 
verleden (de toekomst is een spoiler).
Waar krijg je kippenvel van?: Mooie 
sportmomenten
Favoriete trekkermerk: New Holland
Ultieme vakantie: Een actieve vakan-
tie. Ergens mooie natuur verkennen. 
Steden zijn echt niets voor mij haha.
Favoriete ijssmaak: Dit is een onmo-
gelijke vraag ik heb altijd mega keuz-
estress met dit soort dingen (ook in 
restaurants trouwens).
Een plek die je nog heel graag zou 
bezoeken: Lapland!
Iets waar je niet zonder kan leven: 
Mijn hond denk ik
Wat is iets dat je stiekem graag doet: 
Dansen
Dagjes uit of dagjes in: Maakt me niet 
uit, als ik maar gezellige mensen om 
me heen heb.
Waar kunnen we je ‘s nachts voor 
wakker maken: Mozzarella sticks! Of 
pasta....
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Jong geleerd is oud gedaan 
Door: Ad Groenen

Met dank aan LvZ, MvdB, MGK. 
Als je het na een uitgebreid algemeen 
lichamelijk onderzoek niet meer weet 
dan knal je er gewoon een magneet 
in. Kan geen kwaad en baat het niet 
dan schaadt het niet. 
Zo ga je vast en zeker op de kliniek 
ook nog koeien tegen komen zoals 
wij in onze tijd ook al van die koeien 
tegen kwamen: ik denk toch dat het 
scherp-in is. Het mooie aan de kliniek 
LBH is dat die betreff ende koe uitein-
delijk op tafel bij patho beland. Zo was 
het ergens in de co-schappen dat ik 
met mijn co-maatjes voor de zoveel-
ste keer neer de sectie zaal stiefelde. 
Zou er weer zo’n ellendig vragenvuur 
komen van een vakidioot.... Maar 
deze keer was het anders, op tafel lag 
een koe met een hartzak zo groot als 
een voetbal, lekker spanning erop! 
Later zou ik van mijn leermeester 
leren dat dit echt het hoogst haalbare 
was als dierenarts zijnde: dunne pus, 
veel dunne pus! Het mes ging in de 
voetbal en wat volgde was een fontein 
aan veel en dunne pus. Vol ongeloof 
stonden we met het clubje studenten 
om het kadaver. Dat dit dier het een 
uur geleden ‘’nog  deed’’, ongelofelijk 
wat een koe kan verdragen. 
Enkele weken later hadden we het 
volgende eureka moment (wat je noo-
it meer vergeet als je het eenmaal ge-
hoord hebt!): BRUIT de GLOU GLOU. 

Dit moest weer een pus fontein 
worden op patho. Niets was natuurlijk 
minder waar, maar het karakteristieke 
geluid van bruit de glou glou werd ons 
groepje studenten nooit meer ont-
nomen. 
Ondertussen waren we een paar jaar 
aan het werk en hadden we met zijn 
allen meerdere koeien voor scherp-in 
koe versleten.. of we gelijk hadden 
wisten we maar zelden en de patho 
zaal bleek na afstuderen wellicht 
boeiender dan tijdens de studie. Met 
mijn studiemaat sprak ik af een vol-
gende potentiële patiënt met elkaar 
te delen en de opties van opereren 
met de veehouder te bespreken. En 
zo bood zich op een mooie herfstdag 
de ideale patiënt aan. Eureka: bruit 
de glou glou! Afvoeren was vanwege 
het stadium van de dracht geen optie 
en de dracht betrof een fokdier uit de 
hogere categorie, een euthanasie kon 
natuurlijk altijd nog. Na wat telefoont-
jes door den lande werd een plan de 
campagne gemaakt en besloten we 
op een mooie vrijdagavond in onze 
eigen tijd het erop te wagen!
We opereerden een (traumatische) 
pericarditis! 4 veeartsen sterk trokken 
we ten strijden, het zagen van de rib 
zou zeer pijnlijk kunnen zijn.                 
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Dus we besloten deze vrij te prepar-
eren om vervolgens het gebied om de 
rib nog eens extra te verdoven. Met 
de draadzaag maakten we een luikje 
richting de thorax. Tot zover ging het 
boven verwachting. De koe stond 
stoïcijns in het hek en kreeg niets 
van de ingreep mee. We besloten het 
pericard te draineren, met de pus 
fontein in het achterhoofd. Hier werd 
ons geduld op de proef gesteld, want 
de eerste emmer liep rustig vol. Een 
liter of tien waren we dus al op scheut. 
De volgende emmer kwam er aan te 
pas, om de bende op de voergang 
niet te groot te maken. We besloten 
een incisie te gaan maken omdat het 
slangetje stopte met lopen en voor 
ons gevoel het volledige hartzakje 
beter gespoeld zou kunnen worden. 
Zo gezegd zo gedaan, een liter of 15 
pus moet het uiteindelijk geweest 
zijn. De zaak werd schoongespoeld, 
de boel afgetast. Een kloppend hart 
hebben we in de hand gehad, het 
scherpe voorwerp helaas niet. We 
besloten een drain aan te leggen en 
de wond te sluiten. Het stuk rib plaat-
sten we niet terug. De koe kon van 
haar droogstand gaan genieten. 
En zowaar! De koe leefde ‘s morgens 
nog. Ook de volgende dagen leek 
ze zeker niet slechter. Na een week 
besloten we te stoppen met de anti-
biotica en de drain was ondertussen 

uit de wond. De koe verslechterde pas 
weer na enkele weken. Ze kalfde te 
vroeg van een dood kalf zonder uier. 
Haar conditie werd er niet beter op 
en we besloten haar te euthanaseren. 
Heel jammer dat het project niet zijn 
uiteindelijke doel, een levend geboren 
kalf , haalde. Maar absoluut de moeite 
waard om deze operatie uit te voeren, 
want nooit geschoten is altijd mis!

Ad Groenen
Boschhoven Kliniek voor Dieren                  

Jong geleerd is oud gedaan 



��

Foto wedstrijd

Voor deze editie is er weer een 
heuse foto wedstrijd gehoud-
en. De winnaar zien jullie op de 
voorkant waar Boyd zijn prach-
tige foto staat te shinen. Onze 
jury Hans Germeraad heeft even 
toegelicht waarom er voor deze 
foto gekozen is en wat verbe-
terpunten zijn voor de overige 
foto’s. 
De eerste 2 foto’s zijn humoris-
tische foto’s. De kip van Jorien 
heeft een erg leuk standpunt. Door 
de lichte lucht op de achtergrond 
is de kip echter onderbelicht. Het 
had kunnen worden voorkomen 
door over te belichten. De lucht 
wordt dan overbelicht, maar de kip 
juist correct belicht. Het schaap 
van Kasper is komisch door het 
groothoek eff ect en de ogen. 
253Kb is echter aan de lage kant 

en de foto is niet helemaal scherp. 
Voor beide foto’s geldt ook dat het 
afsnijden van een stuk bovenkant 
de foto’s beter had gemaakt. De 
foto van de paarden van Esmee 
heeft veel dynamiek. Het hinnek-
ende paard tegen de wolken geeft 
een mooi beeld. Het voorste paard 
domineert iets te veel in het beeld. 

Jammer dat de foto maar 94Kb 
groot is. Dan had er boven het hek 
gesneden kunnen worden. Hiske 
heeft een mooi beeld geschoten. 
Het paardenhoofd op de voor-
grond leidt ons mooi het winter-
landschap in. Door het tegenlicht 
is alles wel wat donker geworden. 
Het is een sfeervol winterplaatje, 
wat het minder geschikt maakt 
voor de cover van het voorjaars-
blad. 
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Foto wedstrijd

De koe van Nynke (links) staat er 
mooi alert op en kijkt recht de foto 
in. Probeer bij dieren altijd scherp 
te stellen op de ogen. Onscherpe 
ogen geven de hele foto een on-
scherpe indruk. Het “rommeltje” 
aan de rechterkant is wat jammer 
en het plaatje geeft geen voorjaars 
gevoel.

De rechterfoto is van rianne, wat 
een erg leuk plaatje is. Helaas is de 
foto niet scherp, wat ligt aan de 
instellingen van de camera. Eens 
goed kijken naar deze instellingen 
zou dus al enorm helpen!

Nog een koe, van Kasper. De 
groene weide en de blauwe hemel 
vormen een mooi contrast. Wel 
een donkere foto.
Overbelichten is ook hier het 
antwoord, als de telefoon dat kan. 
Plaats de volgende keer de koe uit 
het midden en zorg dat de horizon 
recht is.

Koeien in het bos zijn een
bijzonder beeld. Deze foto is van 
Linda. De Koe is mooi links onder 
in het beeld geplaatst. De boom 
rechts zou er afgesneden kunnen 
worden. Helaas geen voorjaarsp-
laatje.
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Foto wedstrijd

Ellen haar foto is een leuke plaat 
van de twee koeien in de late 
avond. Mooi licht en een leuke 
weerspiegeling in het water, mooi 
gebruik van gemaakt. Helaas ver-
keerd formaat voor de cover.

Dan nog de foto van Laura. Laura 
fotografeert zo te zien wel vaker. 
Goede instelling op 500 Iso, F:4,0 
en 1/320e seconde. 14,5 Mb. Dat is 
het verschil tussen een camera en 
een telefoon.  Mooi standpunt en 
natuurlijk een fantastisch onder-
werp. Scherpstellen op het oog, 
niet op de neus. De pootjes zijn net 
afgesneden. Helemaal erop was 
iets beter geweest. Hele cover-
waardige foto.

En dan natuurlijk de winaar de 
foto van Boyd. Om redenen die ik 
(hoop ik) heb uitgelegd, vind ik de 
andere foto’s minder 
geschikt als cover. Dat is, met
enige aanpassingen die van Boyd 
wel. Er spreekt in ieder geval iets 
van voorjaar uit, links heeft de 
redactie ruimte om iets over de 
inhoud te zeggen en boven is vol-
doende
ruimte voor 
KOEIELETTERS.
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RE cursus 

Woensdagmiddag 9 maart was het 
zo ver; de cursus rectaal exploreren! 
Kwart over 8 stonden we klaar bij 
het Andro en zijn we vertrokken naar 
Leersum. Daar kwamen we bij een 
grote boerderij met zo’n 200 koe-
ien, waar we gelijk onze overall en 
laarzen aantrokken. Eenmaal bij de 
stal werd er een kort maar krachtig 
inleidend praatje gehouden door 
Maarten Pieterse, die ons deze dag 
bijstond. De opvoelhandschoenen 
gingen aan en we klommen tussen 
de koeien. Eerst demonstreerde 
Maarten eventjes hoe het moest, 
maar al gauw mochten we zelf aan 
de slag en stonden we met z’n allen 
op een rij met een arm in een koe, 
op zoek naar de cervix, baarmoe-
derhoornen en eierstokken. Het 
ging echter niet vanzelf, zo konden 
we wel 10 minuten bedenkelijk met 

onze arm in een koe staan en kon 
Maarten na 1 minuut voelen ons 
al vertellen dat de koe hartstikke 
drachtig was… Gelukkig kon hij 
ons heel goed op weg helpen en 
hebben we in één ochtend een stuk 
of 50 koeien mogen opvoelen. De 
mensen met al enige ervaring 
mochten bovendien ook een scan 
erbij pakken, en zo hebben we 
pyometras, cystes en van alles wat 
mogen zien. Aan het einde van 
de ochtend was het tijd voor een 
bakkie koffi  e en wat lekkers en 
kon iedereen een fertiliteitsboekje 
kopen bij Maarten (aanrader!). Als 
afsluiter werd er nog een bezoek 
gebracht aan de grote M. Het was 
een hele leuke, gezellige en leer-
zame ochtend en zeker voor herh-
aling vatbaar!

Door: Marleen Runherd
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Onderzoek van een masterstudent

Lieve Veefokkers,

Na het interessante stukje van Esther 
in de voorgaande editie over haar 
onderzoek bij pluimvee, keren we 
terug naar de herkauwers, de Neder-
landse Landgeit wel te verstaan. 
Toen ik in de master startte dacht 
ik, dat onderzoek komt nog wel een 
keer. Hierdoor bleef het een beetje 
in mijn hoofd spoken. In September 
2021 had ik tussen blok 2 en 3 een 
periode van maar liefst 14 weken 
vrij en wist ik dat ik mijn slag moest 
slaan. Nu nog een onderwerp… 
Via de mail kreeg ik een oproep: 
Onderzoek naar de fokkerij van de 
Nederlandse Landgeit. Aangezien 
ik na mijn afstuderen graag aan het 
werk zou gaan als herkauwerdiere-
narts en wat meer zou willen leren 

over de fokkerij, leek mij dit een 
ideale combinatie. Ik aarzelde dan 
ook niet en stuurde Mirjam Nielen een 
berichtje, Mirjam is namelijk naast 
haar werk voor de Universiteit ook 
bestuurslid van de Stichting Zeldzame 
Huisdierrassen. Via haar kwam ik 
diezelfde week nog in contact met 
de ontzettend enthousiaste voor-
zitters van de LFNL, maar ook met 
Hans Lenstra, oud docent genetica 
gezelschapsdieren. Dit bleek de ideale 
combinatie, want inmiddels ben ik 
met blok 3 gestart en is mijn onderzo-
ek volledig afgerond!
De Nederlandse Landgeit is een mid-
delgrote, robuuste, langharige geit 
die vroeger de meest voorkomende 
was in Nederland. 

Door: Wiona Zwiep
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Onderzoek van een masterstudent

Na de intensivering van de landbouw is 
de landgeit zo goed als verdwenen en 
moest deze uit andere rassen terugge-
fokt worden naar de huidige populatie 
van ongeveer 2700 dieren. 
De focus van mijn onderzoek lag op 
de vererving van kleuren en patronen. 
Hier is verassend genoeg  heel veel over 
bekend in geiten, alleen niet binnen dit 
ras. Van de fokkersclub heb ik 60 jaar 
aan stamboekgegevens van in totaal 
20.806 geiten gekregen. Deze data heb 
ik geanalyseerd met behulp van mijn 
inmiddels grote vriend Rstudio. Hieruit 
kwam naar voren dat de bruine kleur 
dominant vererft in de populatie en de 
zwarte kleur recessief. De aalstreep die 
enkele dieren hebben lijkt ook domi-
nant te vererven, de bontfactor is wat 
gecompliceerder en behoeft aanvullend 
onderzoek. Hiermee en met voor-
gaande onderzoeken naar kleurpatro-
nen in geiten, heb ik de LFNL adviezen 
kunnen geven in het behouden en 
terugfokken van kleuren en patronen 
die van oudsher aanwezig waren in de 
populatie. 
Omdat het onderzoek ten tijde van de 
laatste lockdown was, bracht dat weer 
andere uitdagingen met zicht mee. 
We hebben veel kunnen bespreken via 
Teams en ik ben zelfs aanwezig geweest 
bij één van de jaarlijkse keuringen. Hier 
heb ik de voorzitters en verschillende 
leden van de LFNL ontmoet. Als leuke 

afsluiter ben ik uitgenodigd om 
deze zomer een workshop kleurge-
netica te geven tijdens hun 40 jarig 
jubileum!  

Al met al heb ik veel geleerd en 
gewerkt met ontzettend enthou-
siaste mensen die mij door de 14 
weken heen gesleept hebben. De 
fokkersclub zou graag nog meer 
informatie halen uit hun stamboek-
gegevens. Daarom hierbij ook een 
oproep voor iedereen die geïn-
spireerd is om toch ook aan zijn of 
haar onderzoek te starten: Mocht 
iemand geïnteresseerd zijn in de 
fokkerij (we zijn immers Veefokkers) 
en geiten, dan kun je mij of Mirjam 
altijd bericht doen! 
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De Veterinaire Veefokker



De Veterinaire Veefokker

Advertentie MSD hele pagina

 Wist je dat MSD Animal Health in Nederland met ruim 2.000 medewerkers dag in dag 
uit werkt aan de beste geneesmiddelen voor dieren? Wil je meer informatie over 
MSD Animal Health? Of wil je de site van Boxmeer  weleens met eigen ogen zien? 
Neem dan contact  met ons op via msdahsecretariaat@merck.com.  

www.my-msd-animal-health.nl

SAMEN WERKEN 
AAN GEZOND VEE

Blĳ e en gezonde koeien en varkens die optimaal bĳ dragen 
aan het bedrĳ fsresultaat van veehouders. 

Daar willen we samen met jullie aan werken!
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Anamnese met...

Naam: Jan van Mourik   
Bouwjaar: 1962 
Woonplaats: Houten  
Gezin: Vriend, 3 kinderen, 5 kleinkinderen 
Hoelang werkt u al op de 
tolakker?
Sinds m’n 18e werk ik bij de 
tolakker, dat is inmiddels alweer 
42 jaar geleden. De buurman 
werkte al bij de faculteit en wist 
dat er nog mensen werden ge-
zocht. Eerst via een uitzendbu-
reau en uiteindelijk in juni 1981 
aangenomen op de oude boerd-
erij. Een jaar later ben ik mee 
verhuisd met de boerderij naar 
de huidige plek, waar toen enkel 
koeien werden gehouden. Ik wilde 
eerst ook graag aan de slag bij 
de koeien, maar toen in 1985 de 
varkens kwamen ben ik daar in 
mee gegroeid en nooit meer van 
afgestapt.

Wat vindt uw het leukste aan uw 
werk?
De afwisseling tussen de boerderij 
runnen, het les geven aan de stu-
denten en ook een beeld schetsen 
van de varkenssector. Veel weten 
er nauwelijks of niks van af en het 
is leuk om te laten zien hoe het in

 elkaar steekt en helemaal leuk als 
mensen die er wat negatief binnen 
komen, vervolgens positief de stal 
uitkomen. Vaak gaat het dan om 
eerstejaars, maar ook vaak mensen 
buiten diergeneeskunde. Daarnaast 
is het mooi op te zien hoe dingen 
veranderen door de jaren heen, de 
nieuwe stal in 2002 was echt een 
vooruitgang en dat gaf weer nieuw 
werkplezier.

Wat is het gekste of leukste wat u 
hebt meegemaakt op de tolakker?
Overal gaat wel eens iets mis, een 
poosje terug was de deur tussen de 
dragende zeugenstal en het gang-
pad niet goed dicht gedaan. De 
varkens hadden van de gang 
letterlijk een zwijnenstal gemaakt…
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Anamnese met... Jan van Mourik

Wat is uw favoriete dier?
Ik vind eigenlijk alle dieren met een 
eigen wil geweldig, vooral de eigen-
zinnige geiten vind ik mooi.

Heeft u huisdieren?
Eerder wel goudvissen gehad, maar 
inmiddels niet meer.

Wat zijn uw hobby’s buiten uw 
werk?
Ik ben dol op uiteten gaan of af en toe 
zelf uitgebreid koken, maar vooral 
heel veel liefde voor reizen. Ik ga veel 
op vakantie en het liefst tussen de 
lokale bevolking om te zien hoe het 
dagelijks leven ergens anders gaat en 
hoe de gemeenschap daar in elkaar 
steekt.

Nog vakantieplannen?
Ik kom net terug uit Bonaire, dus 
eventjes rustig aan, maar in septem-
ber is er een familieweekend met ook 
weer alle kleine kinderen, daar kijk ik 
enorm naar uit.

Wat wil u de studenten meegeven?
Zorg dat je ter zake kundig bent, dus 
weet waar je het over hebt. Weet 
bijvoorbeeld hoe een gezond dier er 
uit ziet, wat de normen zijn en blijf 

vooral goed naar de dieren kijken, 
daar kun je al zoveel uithalen.

Hoe gaat het met onze verenig-
ingsdieren?
Die worden enorm vertroeteld. 
Een beetje te veel zelfs, daarom 
hebben we net de voercurve 
aangepast. Hopelijk zijn ze dan 
straks niet te dik bij het jongen, 
want dat kan problemen geven.
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Heb je vragen of opmerkingen? Mail 
je vraag naar koeieletters2@gmail.
com, dan zorgen wij dat je vraag bij 
Erwin terecht komt.

Praktische intelligentie

Deze term kwam ik laatst tegen in een 
artikel en de strekking van dit artikel 
was dat veel professionals, die zijn 
afgestudeerd aan een universiteit, 
theoretisch heel goed in staat zijn 
om met uiterste precisie allerhande 
problemen op te lossen. Diezelfde 
professionals blijken echter maar 
heel beperkt problemen op te kunnen 
lossen, die enigszins verband houden 
met de praktijk. Zij missen de zoge-
heten ‘praktische intelligentie’ en dat 
is iets wat ik ook bij diergeneeskunde 
zie. Zowel bij gezelschapsdieren als 
bij landbouwhuisdieren is de theorie 
leidend en is er te weinig oog voor de 
daadwerkelijke praktijk. Ondanks dat 
ik qua opleiding buitengewoon veel 
aan de faculteit te danken heb, speelt 
zij in bovenstaande een wat kwalijke 
rol. Dit omdat tijdens de studie de 
theorie een soort heilige graal is. 
Zelfs in ‘praktijkvoorbeelden’ is alles 
qua diagnostiek, therapie en adviser-
ing mogelijk en de meeste casuïstiek 
is sluitend. De echte wereld wijkt hier 
sterk van af en de faculteit mag zich 
aanrekenen dat ze studenten hier 
onvoldoende (lees: praktisch niet) op 
voorbereiden. Als student heb je over-
igens zelf ook een actieve 

verantwoordelijkheid inzake deze 
‘praktische intelligentie’. 
Meelopen met een dierenarts is in 
deze natuurlijk altijd goed, maar 
beter is nog te gaan werken op een 
veebedrijf. Je krijgt dan pas echt 
een beeld van wat er in de praktijk 
speelt en waarom deze weerbarstig 
is. Vanuit dit beeld creëer je voor 
jezelf de gelegenheid om te leren 
hoe de theorie kan worden 
toegepast in deze praktijk. 

En dat is precies waar het om gaat 
én wat het vak zo leuk maakt. De 
theorie moet dienend zijn aan de 
praktijk en niet andersom.

Erwin Hoogland
‘Work the plan’

Door: Erwin Hoogland
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